
Zápisnica 12/2020 

zo zasadnutia Kolégia dekana Fakulty chemickej a potravinárskej technológie STU 

zo dňa 10. novembra 2020 o 14:00 

 

 

Zasadnutie sa uskutočnilo dištančne formou videokonferencie. 

 

Prítomní členovia a prizvaní hostia Kolégia dekana FCHPT STU v Bratislave: 

prof. Ing. Ivan Špánik, DrSc.; prof. Ing. Ján Híveš, PhD.; prof. Ing. Albert Breier, DrSc.; prof. Ing. Peter 

Rapta,  DrSc.;  prof.  Ing.  Ľudovít  Jelemenský,  DrSc.;  doc.  RNDr.  Zdenko  Takáč,  PhD.  (zast.  doc.  Ing. 

Michala Kvasnicu, PhD.); prof. Ing. Viktor Milata, DrSc.; prof. Ing. Ľubomír Valík, PhD.; prof. Ing. Ivan 

Hudec, PhD.; prof. Ing. Milan Polakovič, PhD.; doc. Ing. Milena Reháková, PhD.; prof. Ing. Miloslav Drtil, 

PhD.; doc. Ing. Boris Lakatoš, PhD.; prof. Ing. Vladimír Lukeš, DrSc.; doc. Ing. Dušan Berkeš, PhD.; Ing. 

Martin Grančay, PhD.; Ing. Michal Kaliňák, PhD.; Mgr. Robin Pělucha, PhD.; Mgr. Ladislava Ivančová, 

PhD. 

Neprítomní: prof. Ing. Michal Rosenberg, PhD.; Ing. Jozef Dzivák 

 

PROGRAM: 

1. Aktuálne otázky a úlohy v súvislosti s COVID‐19 a trvaním mimoriadnej situácie a núdzového 

stavu na STU a na FCHPT (dekan, prodekani, tajomník FCHPT) 

2. Ďalšie podmienky prijatia na štúdium doktorandských študijných programov na Fakulte 

chemickej a potravinárskej technológie STU v Bratislave – doplnenie konkrétnych údajov pre 

prijímacie konanie na ak. r. 2021/2022 (Reháková) 

3. Zhodnotenie stavu doktorandského štúdia na FCHPT STU (Reháková) 

4. Návrh úpravy Pravidiel hodnotenia pedagogických výkonov pracovísk na FCHPT (Reháková) 

5. Aktualizácia priebehu výučbovej časti ZS, príprava skúškového obdobia ZS a príprava LS 
2020/2021 (Reháková) 

6. Návrh úpravy hodnotenia vedeckovýskumných výkonov ústavov a oddelení na FCHPT 

(Polakovič) 

7. Informácie o aktuálnom stave príprav univerzitných predpisov pre akreditáciu habilitačného 

a inauguračného konania (HaI) a tvorby nových odborov HaI (Polakovič) 

8. Aktuálne informácie o stave akreditačného procesu na STU (Reháková): 

 Rokovací poriadok Rady VSK 

 Rokovací poriadok Rady študijného programu 

 Pravidlá pre návrh, schvaľovanie, úpravu a zrušenie študijných programov 

 Pravidlá personálneho zabezpečenia študijných programov 

 Pravidlá pre zostavovanie študijných plánov študijných programov 

9. Rozličné 

 

Dekan  fakulty  informoval  o zmenách  na  fakulte  v ostatnom  období  –  privítal  na  zasadnutí  Mgr. 

Ladislavu  Ivančovú,  PhD.,  novú  vedúcu Oddelenia  jazykov,  a  oznámil  členom,  že  do  15.2.2021  bol 

výkonom funkcie tajomníka poverený Ing. Martin Grančay, PhD. 

Dekan fakulty informoval o mimoriadnej fakultnej online diskusii zvolanej na 13.11.2020 o 9:15 hod. 

s cieľom prekonzultovať situáciu spojenú s podaným návrhom na odvolanie rektora. 

 



Bod 1. Aktuálne otázky a úlohy v súvislosti s COVID‐19 a trvaním mimoriadnej situácie a núdzového 

stavu na STU a na FCHPT 

Dekan fakulty  informoval o opatreniach týkajúcich sa vstupu do budovy a preukazovania certifikátu 

o antigénových  testoch. Študenti 3. stupňa  štúdia a  študenti  končiacich  ročníkov už majú povolenú 

prácu v laboratóriu za účelom dokončenia záverečnej práce. 

 

Bod 2.  Ďalšie  podmienky  prijatia  na  štúdium  doktorandských  študijných  programov  na  Fakulte 

chemickej a potravinárskej technológie STU v Bratislave – doplnenie konkrétnych údajov pre 

prijímacie konanie na ak. r. 2021/2022 

Prodekanka doc. Reháková prezentovala návrh materiálu. Dekan  fakulty  v diskusii  vysvetlil  pozadie 

navrhovanej zmeny v plánovanom počte prijímaných uchádzačov a označil ho za spravodlivejší ako ten 

predchádzajúci. Prof. Rapta vyjadril svoj súhlas so zmenou, a to napriek tomu, že ním riadený ústav 

zmena  ovplyvnila  negatívne.  Prof.  Milata  prezentoval  návrh,  aby  sa  v budúcnosti  pravidlá  upravili 

novou smernicou. 

Kolégium dekana súhlasí s predložením materiálu na zasadnutie AS FCHPT STU. 

 

Bod 3. Zhodnotenie stavu doktorandského štúdia na FCHPT STU 

Prodekanka doc. Reháková prezentovala Správu o doktorandskom štúdiu na FCHPT STU. V ak.  roku 

2020/2021 bol zaznamenaný zvýšený záujem o doktorandské štúdium na fakulte, a to tak z dôvodu 

silnejšieho končiaceho ročníka, ako aj neistej ekonomickej situácie. Z 35 študentov prijatých na dennú 

formu štúdia sa všetci zapísali, z toho 1 v spoločnom programe s UTB Zlín. Celkový počet študentov na 

doktorandskom štúdiu (vrátane EVI a externej formy) je aktuálne 184, najviac za posledné 3 roky. 21 

študentov má prerušené štúdium. Dizertačné skúšky sa vykonávajú načas, v poslednom období možno 

badať pozitívny trend ich vykonávania pred termínom. V ak. roku 2019/2020 obhájilo dizertačnú prácu 

28  študentov, pričom 4 absolventom bola udelená Cena  rektora. Na Cenu dekana boli  navrhnutí 4 

absolventi. Odhad potrebnej sumy na doktorandské štipendiá v r. 2020 je 1,162 mil. eur, čo je tesne 

pod v rozpočte plánovanú sumu. 

Kolégium dekana zobralo správu na vedomie. 

 

Bod 4. Návrh úpravy Pravidiel hodnotenia pedagogických výkonov pracovísk na FCHPT 

Prodekanka  doc.  Reháková  prezentovala  predkladaný  materiál  a  odpovedala  na  vopred  doručené 

návrhy úprav so zdôvodnením ich prijatia alebo zamietnutia. Hlavnou zmenou zahrnutou v materiáli je 

zapracovanie aktivít spojených s propagačnou činnosťou fakulty do pedagogických výkonov. 

Prof. Híveš sa informoval, či sa prednáška na Noci výskumníkov tiež ráta ako propagácia. Prodekanka 

doc. Reháková odpovedala, že áno, za predpokladu, že je nahlásená prodekanovi prof. Drtilovi. Prof. 

Milata navrhol, aby sa práca v komisiách APVV, VEGA a KEGA zaratúvala do pedagogických výkonov, 

s čím prodekanka  doc.  Reháková ani  dekan  fakulty  nesúhlasili. Návrh Dr.  Kaliňáka  prepočítať  staré 

výkony  novými  pravidlami  sa  tiež  nestretol  so  súhlasom.  Prof. Milata  navrhol,  aby  sa  laboratórne 

cvičenie nepočítalo ako výuka  s počítačom, ale ako  seminár. Prodekanka doc. Reháková  s návrhom 

nesúhlasila. Prof. Jelemenský aj prof. Hudec vyjadrili podobný názor ako prodekanka. 

Kolégium dekana súhlasí s predložením materiálu na zasadnutie AS FCHPT STU. 

 

Bod 5.  Aktualizácia  priebehu  výučbovej  časti  ZS,  príprava  skúškového  obdobia  ZS  a  príprava  LS 

2020/2021 

Prodekanka doc. Reháková prezentovala návrh postupu pedagogického procesu do konca  zimného 

semestra.  S ohľadom na epidemiologickú  situáciu budú aj  laboratórne  cvičenia v posledných dvoch 



týždňoch semestra musieť prebehnúť dištančne. Prof. Hudec s návrhom nesúhlasil – keďže laboratórne 

cvičenia  dištančnou  formou  sú  na  ÚPSP  nereálne,  navrhuje  využiť  dané  2  týždne  na  prednášky 

a semináre. Prodekanka doc. Reháková informovala, že blok sa rušiť nebude, ale je možné využiť dané 

týždne  v závislosti  od  predmetu  aj  inak.  Prof.  Špánik  navrhol,  aby  sa  tieto  2  týždne  nevyužívali  na 

zápočtové písomky, čo prodekanka potvrdila – písomky, resp. „predtermíny“ možno vypísať iba tak, 

aby nenarušovali výučbu. 

Prodekanka doc. Reháková  informovala o harmonograme  skúšobného obdobia, pričom s najväčšou 

pravdepodobnosťou  bude  dištančné.  Pripomenula,  že  na  začiatku  decembra  musia  byť  vypísané 

termíny a známa forma skúšky. 

Prodekanka doc. Reháková informovala, že rozvrh na letný semester 2020/2021 kvôli neistote spojenej 

s pandémiou bude pripravený rovnakým spôsobom ako rozvrh na zimný semester 2020/2021. Prof. 

Špánik navrhol, aby blok laboratórnych cvičení bol zaradený ku koncu semestra. Prodekan doc. Lakatoš 

však upozornil, že koncom semestra existuje predpoklad, že už sa bude rekonštruovať stará budova 

fakulty. Prodekanka doc. Reháková uviedla, že blok bude zaradený do rozvrhu flexibilne podľa vývoja 

situácie. 

Prodekanka  doc.  Reháková prezentovala  úvahu o organizovaní  dobrovoľných  laboratórnych  cvičení 

v čase letných prázdnin. Viacerí členovia kolégia dekana túto myšlienku podporili. 

Kolégium dekana zobralo prezentované informácie na vedomie. 

 

Bod 6. Návrh úpravy hodnotenia vedeckovýskumných výkonov ústavov a oddelení na FCHPT 

Prodekan  prof.  Polakovič  podrobne  prezentoval  návrh  úprav  hodnotenia  vedeckých  výkonov 

a vysvetlil, že motiváciou je zosúladenie pravidiel so spôsobom rozdeľovania financií ministerstvom. 

Navrhované zmeny zahŕňajú: 

a) Zmenu rozdelenia podielov medzi jednotlivé oblasti hodnotenia (publikácie 65%, projekty 25%, 

citácie 10%). 

b) Rozdelenie podielu publikácií na dve oblasti (kvalita 80% a počet 20%). 

c) V projektovej oblasti započítanie iba tých grantov, ktoré eviduje ministerstvo. 

d) V citáciách sa bude používať princíp Hirschovho indexu, nie jednoduchý súčet citácií. 

Prodekan  prof.  Polakovič  sa  vyjadril  k vopred  zaslaným  pripomienkam  a  uviedol,  ktoré  boli  prijaté 

a ktoré nie. 

S bodmi a) a c) členovia kolégia súhlasili bez širšej diskusie. 

K bodu b) prof. Rapta navrhol zvážiť rozdelenie v pomere 90:10. Prodekan prof. Drtil ani prof. Valík 

tento  návrh  nepodporili  z dôvodu  veľkých  rozdielov medzi  náplňou  publikačnej  práce  jednotlivých 

ústavov. Členovia kolégia v tomto bode súhlasili s rozdelením podľa navrhovaného materiálu. 

K bodu d) prof. Rapta vyjadril svoj súhlas s filozofiou, ale nie s navrhovanými koeficientmi vo vzorci. 

Členovia kolégia súhlasili s princípom zmeny, ale vzorec navrhujú ešte prerokovať. 

Na návrh dekana fakulty členovia súhlasili s predložením bodov a), b) a c) na zasadnutie AS FCHPT STU; 

bod d) bude predmetom ďalšej diskusie. 

 

Bod 7. Informácie o aktuálnom stave príprav univerzitných predpisov pre akreditáciu habilitačného 

a inauguračného konania (HaI) a tvorby nových odborov HaI 

Dekan fakulty uviedol bod slovami, že ide o dynamický proces, ktorého pravidlá sa neustále menia. 

Prodekan  prof.  Polakovič  informoval  o vývoji  príprav  univerzitných  predpisov  týkajúcich  sa  napr. 

definícií  úrovne  kvality  a  o diskusiách  prebiehajúcich  na  univerzitnej  úrovni.  Navrhoval  rozčlenenie 

publikácií na štandardy A+, A, A‐ a B podľa kvartilov WoS a SCOPUS, s čím členovia kolégia dekana 

súhlasili.  Problémom  je,  že mnohé  iné  fakulty  STU  požadujú  nižšie  štandardy,  s čím  sa  FCHPT  STU 



nemôže  stotožniť.  Prodekan  prof.  Polakovič  tiež  prezentoval  predbežné  prepočty,  ako  jednotlivé 

odbory  disponujú  profesormi,  príp.  docentmi  spĺňajúcimi  novo  navrhované  podmienky.  Konkrétny 

materiál na pripomienkovanie sa zašle členom kolégia dekana. 

Kolégium dekana zobralo prezentované informácie na vedomie. 

 

Bod 8. Aktuálne informácie o stave akreditačného procesu na STU 

Prodekanka  doc.  Reháková  informovala  o stave  príprav  vnútorných  dokumentov  súvisiacich 

s akreditačným procesom (Rokovací poriadok Rady VSK, Rokovací poriadok Rady študijného programu, 

Pravidlá  pre  návrh,  schvaľovanie,  úpravu  a  zrušenie  študijných  programov,  Pravidlá  personálneho 

zabezpečenia  študijných  programov,  Pravidlá  pre  zostavovanie  študijných  plánov  študijných 

programov)  vrátane  termínov  pripomienkovania.  Oznámila,  že  vzhľadom  na  nové  pravidlá  bude 

potrebné znížiť počet doktorandských programov. 

Jednotlivé materiály sa členom kolégia dekana zašlú písomne aj s termínmi na pripomienkovanie. 

 

Bod 9. Rozličné 

Prof. Milata navrhol zabezpečiť na fakulte technickú asistenciu s online obhajobami dizertačných prác, 

vrátane tajného hlasovania. Prodekanka doc. Reháková ponúkla v prípade potreby svoju pomoc. Dekan 

fakulty prisľúbil, že v prípade širšieho záujmu sa táto téma bude riešiť komplexne. 

Prof. Rapta sa zaujímal u prodekana doc. Lakatoša o začiatok prác spojených s ACCORD‐om. Predbežný 

termín zatiaľ nie je známy, závisí od ÚVO. Bližšia informácia sa očakáva v prvom decembrovom týždni. 

Prodekanka  doc.  Reháková  informovala,  že  fakulta  nominovala  na  cenu  Študentská  osobnosť 

Slovenska Ing. Branislava Šulgana a Ing. Michaelu Horváthovú. 

Prodekan prof. Drtil informoval o finišujúcich prácach spojených s pamätnicou fakulty. 

Prodekan prof. Polakovič požiadal riaditeľov o schvaľovanie projektových zámerov. 

Zasadnutie bolo ukončené o 17:57. 

 

 

 

Bratislava, 10. novembra 2020 

 

Zapísal: 

Ing. Martin Grančay, PhD., v. r. 

poverený výkonom funkcie tajomníka 

 

Overila: 

doc. Ing. Milena Reháková, PhD., v. r. 

prodekanka pre vzdelávanie 

 

Za správnosť: 

prof. Ing. Anton Gatial, DrSc., v. r. 

dekan FCHPT STU 

 

 


